
Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje 

tajemník: Jan Martínek, tel. 386 720 561, e-mail: martinek@kraj-jihocesky.cz 

 

České Budějovice, 20. 2. 2024 

 

Zápis č. 20/2024 

z 20. jednání Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje, 

které se konalo online 

 

 

Přítomni: Mgr. Tomáš Polanský, Pavla Šádková, Mgr. Radek Pileček, Ing. Jiří Roubíček, RNDr. 

Ladislav Havel, Ing. Jiří Fišer, PhDr. Ludmila Ourodová, Mgr. Ondřej Lee Stolička, Ing. 

Milan Zálešák 

Omluveni:  Ing. Karel Kratochvíle, Jindřich Soukal 

Hosté: Mgr. František Talíř, Mgr. Petr Soukup  

 

Program jednání: 

1) Úvod 

2) Schválení termínů a plánu činnosti dle poslední komise 

3) Studijní cesta Slovinsko 

4) Travelcon 

5) Koncepce Jihočeského kraje a potenciál destinací 

6) Informace k NPPCR (MMR) 

7) Dotační program 2024 

8) Různé 

 

Bod 1: Zahájení a schválení programu 

Předseda přivítal přítomné na jednání a konstatoval usnášeníschopnost, přítomno 9 členů, 2 

omluveni. Následně byl schválen program zasedání. 

 

Bod 2: Schválení termínů a plánu činnosti dle poslední komise 

Bod uvedl předseda T. Polanský a navrhl schválit plán činnosti v podobě, ve které byl diskutován na 

prosincovém zasedání komise. Tento plán včetně termínů bude předložen ke schválení Radě kraje. 

Jedná se o toto znění: 

 

a) Vyhodnocení investičních plánů – součást Koncepce 2030 

b) Definování významných eventů 2024+ 

c) Vyhodnocení Koncepce rozvoje cestovního ruchu – evaluace k 1/2025 

d) Studijní cesta 

e) Projekty zahraniční spolupráce 

f) Regionální stálá konference + pracovní skupina 

g) Marketingový plán JCCR 2024 

 

Termíny jednání – úterý od 13:00 (prezenčně či online dle obsahu) 

 

16.4. 2024 

11.6. 2024 

10.9. 2024 

 



Následně bylo hlasováno usnesení v tomto znění: 

 

U s n e s e n í   č. 1/2024/KCR-20 

Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje  

souhlasí 

s plánem na první pololetí roku 2024 dle navrženého znění.  

 

Hlasování 9/0/0 

 

Bod 3: Studijní cesta Slovinsko  

Informace od JCCR – stav příprav studijní cesty okomentoval pan ředitel Soukup, organizuje centrála, 

cokoliv organizačního na paní Alenu Šimkovou. Pan L. Havel se zeptal, zda na tom participuje národní 

centrála turistická Slovinska? P. Soukup odpověděl, že ještě jsme v jednání, všichni to zpravidla 

potvrzují na poslední chvíli – bude prověřeno, paní Šimková se propojí s panem Havlem. 

 

termín konání 20.-22.3.2024 

 

Komise informace vzala na vědomí. 

 

Bod 4: Travelcon 

T. Polanský spolu s P. Soukupem představil téma a program. Jedná se o termín 18. - 19.4. 2024. 

Členové komise obdrží volný vstup pro vlastní použití – v návaznosti na jednání komise přeposlán od 

kolegyně Chadimové. Více informací bude možno nalézt na webu www.travelcon.cz. 

P. Soukup dodal, že se podařilo zajištění akce posunout o bonusy – zadarmo MHD pro účastníky, 

vstupy do krajem zřizovaných organizací, návštěvnický vstup do Budvaru, sleva pro ty, kdo přijedou 

na Travelcon vlakem a podobně. T. Polanský doporučil ke shlédnutí web, kam je postupně doplňován 

bohatý program. 

 

Komise bere informace na vědomí. 

 

Bod 5: Koncepce Jihočeského kraje a potenciál destinací 

V roce 2025 dojde k vyhodnocení a možné aktualizaci platné Koncepce. Jednotlivé turistické oblasti a 

JCCR naplňují jednotlivé body Koncepce dle stanovení během tvorby dokumentu. Aktuálně zejména 

audity (např. mapování pěších tras a značení, digitalizace nabídky půjčoven různého druhu, atp. a 

marketingová fáze restartu cestovního ruchu). 

 

Ke Koncepci navazuje dokument investiční, který je aktuálně využíván společností KPMG v rámci 

workshopů v územích – měly by již k dnešnímu datu proběhnout ve všech destinacích. Aktivity od 

KPMG jsou v závěrečné fázi, proběhly workshopy v území. 

https://www.jccr.cz/jizni-cechy/koncepce-rozvoje-cestovniho-ruchu 

 

P. Soukup popsal probíhající proces: poslední workshop se uskutečnil v pátek v Prachaticích – KPMG 

monitoruje „hardware“ CR, tedy co máme a co bychom chtěli. Ukázalo se, že Jižní Čechy skutečně 

nejsou jednolitou oblastí. Už nyní vidíme, že bychom v rámci koncepce měli více zohlednit řadu věcí – 

od Pinterestu přes EHMK28 po umělou inteligenci. Již nyní jsou plné vlaky, bude úsilí o přidání 

vagónů k Jižnímu expresu – bude postupné naběhnutí k začátku léta. Nejen do Českých Budějovic, 

ale i na Lipno, do Jindřichova Hradce, přestupy v Táboře, ve Veselí…  

 

Čísla návštěvnosti pro rok 2023 – oproti době předcovidové schází cca 50tis. Číňanů, asijská klientela 

tvořena hlavně Korejci a Taiwanci. Stoupla čísla z Polska. V konkurenci se pořád držíme na špici 

http://www.travelcon.cz/
https://www.jccr.cz/jizni-cechy/koncepce-rozvoje-cestovniho-ruchu


s Jižní Moravou, ve sněhu se nyní nemůžeme rovnat s Hradcem Králové, a na paty nám šlapou 

Karlovy Vary s lázeňstvím. 

Následně proběhlo představení marketingového plánu na rok 2024. 

 

Komise informace vzala na vědomí. 

 

Bod 6: Informace k NPPCR (MMR) 

 

V rámci Asociace krajů a na jednání Sdružení turistických oblastí byl prezentován záměr MMR o 

budoucnosti NPPCR. 

F. Talíř konstatoval, že za loňský rok došlo k nárůstu počtu nocí přespání. Stejně jako loni bychom 

rádi požádali o 1,5 mil. od MMR na podporu CR. Na komisi Asociace je smutek z odložení zákona o 

CR na neurčito. 

P. Soukup doplnil, že na Asociaci se řešilo jak by mohlo MMR poskytovat peníze na CR – buďto přes 

kraje formou grantů, nebo přímo na jednotlivé destinace, opět formou grantů ale přímo z ministerstva. 

Nyní se připomínkuje návrh systému toku těch peněz, uvidí se finální verze podle připomínek.  

 

U s n e s e n í   č. 2/2024/KCR-20 

Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje  

podporuje 

spolufinancování žádosti JCCR o grant na marketingové činnosti. 

 

Hlasování 9/0/0 

 

J. Roubíček se zeptal na upřesnění ? T. Polanský vysvětlil, že část přidělovaných peněz by se 

převedla na kraje (nyní je to zdlouhavé, protože se žádá na ministerstvo, které to následně pro 

jednotlivé destinace rozděluje). 

L. Ourodová by ráda příště více diskutovala o takovýchto věcech, přimlouvala by se za větší prostor k 

diskusi. 

J. Roubíček poukázal na to, že neměl dostatek času na prodiskutování, návrh šel v půl dvanácté. L. 

Ourodová dodala, že smysl to dává, ovšem na základě zkušenosti se domnívá, že peníze 

z ministerstva mohou být rozdělovány s větším nadhledem, než peníze z kraje.  

T. Polanský prověří možnost rozeslat podklady z Asociace krajů, diskuse bude každopádně 

pokračovat. 

 

U s n e s e n í   č. 3/2024/KCR-20 

Komise pro cestovní ruch Rady Jihočeského kraje  

I. doporučuje 

Radě Jihočeského kraje se zabývat tímto návrhem. 

II.   podporuje  

navrhovaný systém MMR na zapojení krajů do rozdělování dotačních výzev v oblasti investic právě 

skrze jednotlivé kraje. 

Hlasování: 8/0/1 - J. Roubíček se zdržel z důvodu nedostatečného času na přípravu k vyjádření se k 

návrhu usnesení. 



 

 

Předseda T. Polanský slíbil doposlat další podklady. 

 

Bod 7: Dotační program 2024 

T. Polanský doporučil podporovat udržitelné projekty s dlouhodobějším efektem. V hodnotící komisi 

bude z KCR pan Fišer a pan Roubíček, uvidí se, jaké žádosti dorazí.  

 

Komise bere informace na vědomí. 

Bod 8: Různé 

J. Roubíček se zeptal, proč skončilo stálé zastoupení Jihočeského kraje v Bruselu? P. Soukup popsal, 

že to bylo v dobách, kdy ještě se prostředky do krajů přidělovaly mimo vládu, od doby pana Kalouska 

to začlo jít přes vládu a tak ta zastoupení ztratila smysl z hlediska lobbingu a dalšího. Největším 

důvodem konce kanceláře byly finance – vyšlo to cca na 2 mil. Kč v tehdejších cenách. Zůstala tam 

Praha, Plzeň… J. Roubíček se dále dotázal, zda by dávalo smysl to tam obnovit? P. Soukup 

odpověděl, že by to mohlo mít velký smysl pro podporu kongresové a konferenční turistiky. T. 

Polanský myšlenku podporuje, zejména pro rozvoj aktivit mimo hlavní sezónu turistiky. P. Soukup 

dodal, že je ve výhledu bruselský vlak, dalo by se pak přemýšlet o rozvoji myšlenky ještě více. 

  

Další zasedání proběhne dne 16.4.2024 od 13:00. 

 

Jednání bylo ukončeno v 13:55 hod. 

 

 

Zapsal:  Jan Martínek 

 

Ověřil:      Mgr. Tomáš Polanský 


